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Sak 04/24: Meldinger 
 
Saksdokument:  

 

Saksutredning: 

2023.11.22.001.6.NINA.Motorferdselsrapport 2023 del2 

2023.11.22.001.5.Villreinrådet i Norge.Brev for å beholde villreinansvaret hos Miljødirektoratet 

2023.11.30.035.0.Levering av ved fjellstyrets hytter og steinbuer for perioden 2024-2027. Brev ut 

2023.12.01.001.2.Statsforvalteren i Viken.Utkast til tiltaksplan_samlet dokument 

2023.12.05.001.1.Mattilsynet.Årsrapport tilsyn grindanlegg og salt CWD-sonene 2023 

2023.12.14.16.ØNF.Låneavtale mellom ØNF og Slepestyret. SIGN 

2023.12.18.001.4.Nore og Uvdal kommune.Saksprotokoll Valg av representanter til fjellstyret 

2023.12.19.001.4.Rollag kommune.Saksprotokoll Valg av representanter til fjellstyret 

2023.12.19.40.DNT Telemark.Søknad motorferdsel øvre numedal fjellstyre 

    

2024    

    

2024.01.12.145.4.Statskog.Sluttutbetaling for restaurering av Jegerbu 

2024.01.16.035.0.Lars Vidar Henriksen. Signert avtale om levering av ved i sekk 2024-2027 

2024.01.18.001.6.NINA.Info gps merking villrein elg  Hardangervidda 2024 
2024.01.18.001.1.Miljødirektoratet.Beslutning om merking av villrein elg og hjort på Hardangervidda 
og omegn i 2024 

2024.01.30.001.5.Hardangervidda Villreinutvalg.Referat fra styremøte 30.01.24 

2024.02.01.001.4.Eidfjord kommune.Høring forskrift  Tinnhølvegen_samlet 

2024.01.30.001.5.Hardangervidda Villreinutvalg.Kvoteforslag 2024 

2024.02.07.001.5.Slepesameiet. Innkalling årsmøte 22.02.24 

2024.02.07.001.1.NIVA.Invitasjon til prosjekt om naturbruk og miljøendringer 

2024.02.12.001.6.NINA.Rapport 2402 cwd i Norge 

2024.02.12.33.Lågliberget beitelag.Årsmelding 2023 

2024.02.12.123.URS.Balanse 2023 

2024.02.12.123.URS.Hovedbok 2023 

2024.02.12.123.URS.Resultatregnskap 2023 

2024.02.12.123.URS.Årsregnskap 2023 
 

Forslag til vedtak:  
Ingen 

 
Referat: 
Sekretær hadde en gjennomgang av postlisten, det var ingen merknader 
 
 
Vedtak:  
Fjellstyret tar postlisten til orientering 
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Sak 05/24: Supplerende valg 
 

Saksdokument:  

 

Saksutredning: 

Valg av vara til styret slepesameiget Solheimstulen - Lågaros. Etter vedtektene skal 
det velges en vararepresentant til styret. Dette ble ikke gjennomført ved forrige møte 
og saken tas derfor opp som et supplerende valg. 
 
På forrige møte ble det ikke tatt stilling til om styret skal være organisert med 
underutvalg. Det ble bestemt at saken tas opp til vurdering i styret og behandling på 
neste styremøte. 
 
Følgende underutvalg var valgt for perioden 2020-2023: 
A. Villrein: Anders Eriksrud, Thov G. Wetterhus og Lars Ole Svendsen. 
B. Småvilt: Vebjørn Håvardsrud og Nils Vøllo. 
C. Hytter, Beite og Ferdsel: Arve Bjerke, Anders Eriksrud og Kjell Kristiansen. 
D. Fiske: Nils Vøllo, Vebjørn Håvardsrud og Thov G. Wetterhus. 
 

Saken fremmes uten forslag til vedtak. 
 

Forslag til vedtak:  
Ingen 

 
Referat: 
Målfrid Toeneiet ble forslått som vara til slepestyret. 
 
Følgende underutvalg ble foreslått på møtet 
A. Villrein: Anders Eriksrud, Nils Strømmen og Lars Ole Svendsen. 
B. Småvilt: Vebjørn Håvardsrud og Jan Birger Nymoen 
C. Hytter: Beite og Ferdsel: Jan Birger Nymoen, Anders Eriksrud og Kjell Kristiansen. 
D. Fiske:  Vebjørn Håvardsrud og Målfrid Toeneiet 
 
Vedtak: 
Målfrid Toeneiet velges som vara til slepestyret for perioden 2024-2027. 
 
Følgende underutvalg velges for perioden 2024-2027: 
A. Villrein: Anders Eriksrud, Nils Strømmen og Lars Ole Svendsen. 
B. Småvilt: Vebjørn Håvardsrud og Jan Birger Nymoen 
C. Hytter: Beite og Ferdsel: Jan Birger Nymoen, Anders Eriksrud og Kjell Kristiansen. 
D. Fiske:  Vebjørn Håvardsrud og Målfrid Toeneiet 
 
Enstemmig vedtak 
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Sak 06/24: Godtgjøring til styret  
 

Saksdokument:  
Nore og Uvdals forskrift om godtgjøring av folkevalgte:  
https://lovdata.no/dokument/LF/forskrift/2019-09-16-2303/KAPITTEL_5#%C2%A75-1 
 
Saksutredning:  
Godtgjøring til styret er hjemlet i Fjellovens § 7. Det er Fjellstyret selv foreslår hva 
godtgjøringen skal være og det er kommunestyret som godkjenner dette.  
 
Nore og Uvdal kommunen vedtok høsten 2019 ny forskrift for godtgjøring av 
folkevalgte, se link under saksdokument. Ut fra dette vedtok fjellstyret ved ny 
valgperiode i 2020 følgende: 
 
Vedtak: 
Øvre Numedal Fjellstyre fastsetter med hjemmel i §7 i Fjelloven følgende godtgjøring 
for perioden 2020-2023: 
Godtgjørelse leder: kr15 000,- 
Møtegodtgjøring: kr 840,- pr møte 
Dekking av tapt arbeidsfortjeneste etter Nore og Uvdal kommune sine satser og 
regler for udokumentert tapt arbeidsinntekt. Satsen settes til kr 216,- pr time med en 
maks utbetaling på inntil 7,5 time pr dag. 
Kjøring godtgjøres etter statens takster. 
Utbetaling skjer på slutten av året. Utlegg utbetales etter avtale eller på slutten av 
året. 
Enstemmig vedtak 
 
Satsene er indeksjustert og for 2024 gjelder følgende: 
Møtegodtgjøring: kr 941,- pr møte 
Dekking av tapt arbeidsfortjeneste etter Nore og Uvdal kommune sine satser og 
regler for udokumentert tapt arbeidsinntekt. Satsen settes til kr 241,- pr time med en 
maks utbetaling på inntil 7,5 time pr dag. 
 
Det er innarbeidet en rutine på at alle dokumenterte utlegg utbetales forløpende 
gjennom året og at leder- og møtegodtgjørelser samt kjøregodtgjørelser utbetales en 
gang i året.  
 
Saken fremmes uten forslag til vedtak. 
 
Forslag til vedtak:  
Ingen 

 
Referat: 
Fjellstyreleder avstod fra å delta i behandling av saken, grunnet habilitet knyttet til 
behandling av ledergodtgjørelsen. 
 
Det fremkom et forslag fra Toeneiet om å øke godtgjørelsen til leder i tråd med 
økningen av de øvrige møtesatsene. Forholdsmessig sammenlignet med 
møtesatsene medfører dette en økning til kr 17 000,- pr år.  

https://lovdata.no/dokument/LF/forskrift/2019-09-16-2303/KAPITTEL_5#%C2%A75-1
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Vedtak: 
Øvre Numedal Fjellstyre fastsetter med hjemmel i §7 i Fjelloven følgende godtgjøring 
for perioden 2024-2027: 

- Godtgjørelse leder: kr 17 000,- 

- Møtegodtgjøring: kr 941,- pr møte 

- Dekking av tapt arbeidsfortjeneste etter Nore og Uvdal kommune sine satser 

og regler for udokumentert tapt arbeidsinntekt. Satsen settes til kr 241,- pr 

time med en maks utbetaling på inntil 7,5 time pr dag. 

- Kjøring godtgjøres etter statens takster. 

- Utbetaling skjer på slutten av året. Utlegg utbetales etter avtale eller på slutten 

av året. 

Enstemmig vedtak 

 
Sak 07/24: Beiteavtaler 2024-2027 
 
Saksdokument:   
2020.05.21.335.1.Lågaros beitavtale 2020_2023 
2020.05.06.335.1.Lågliberget beitavtale 2020_2023 
2020.03.31.335.1.Bjordalsdrifta beitavtale 2020_2023 med vedlegg 
2023.08.07.33.Geitvassdalen Beitelag.Søknad om fornyet beiteavtale 
 
 
Saksutredning:  
Gjeldende avtaler med Lågaros beitelag, Lågliberget beitelag og Bjordalsdrifta 
beitelag gikk ut i 2023. Det skal derfor reforhandles nye avtaler fram til og med 2027. 
 
I forrige periode ble det gjort vedtak om øking i prisen for utenbygdssau videre var 
det ingen endringer fra avtalene av 2016. Fjellstyret gjorde følgende vedtak i 2020: 
 
Vedtak: 
Øvre Numedal Fjellstyre viderefører avtalene med beitelagene for perioden 2020-
2023 i tråd med eksisterende avtaler med følgende vilkår: 
1. Prisen for leie settes til 2000 kr 
2. Utenbygds betaler 15 kr for hver sau pr. sesong. 
3. Beising, fast tømming av do og evt. annet vedlikehold skal fremkomme som 
konkrete forpliktelser for perioden i avtalen. 
4. Sekretæren gis fullmakt til å fremforhandle nye avtaler og skrive under disse på 
vegne av fjellstyret. 
Enstemmig vedtak 
 
Samarbeidet med beitelagene har fungert godt i perioden. Lågaros beitelag har hatt 
en kraftig nedskalering de siste årene. Lågliberget har derimot hatt en økning i 
saueantall, Bjordalsdrifta har hatt relativt stabilt antall sau på beite. Det begynner å bli 
godt innarbeidet avtaler med hva beitelagene gjør av jobb med beising av hytter, 
innkjøring av ved og tømming av utedoer. For fjellstyret er det viktig at vi så tidlig som 
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mulig får avklart tidspunkt for sank i de forskjellige områdene, da bruk av hyttene 
knyttet til villrein- og småviltjakta er viktig for brukerne av allmenningen og fjellstyrets 
økonomi.  
 
Fjellstyret sa i 2023 opp leieavtalen med hytta på Grønenuten med Bjordalsdrifta 
beitelag. Bakgrunnen for dette var at det var det eneste beitelaget som hadde egen 
uavhengig leieavtale knyttet til bruk av hytte som ikke var en integrert del av 
beiteavtalene. Intensjonen til fjellstyret er at alle beitelagene som benytter seg av 
beite i statsallmenningen har like forutsetninger og vilkår, også med tanke på bruk og 
leie av hytte. Konkret for Grønenuten har Fjellstyret videre orientert beitelaget at vi 
ønsker å pusse opp beitelagsrommet, bygge nytt låsbart lagerrom i gangen. Dette i 
bytte med at rommet holdes åpent slik at innenbygdsboende kan bruke rommet etter 
9.9 i forbindelse med småviltjakta. Dette i tråd med avtalene med de andre 
beitelagene. Beitelagene har en mulighet til bruk av hytta i forbindelse med ettersank, 
tidspunkt avklares i forkant i tråd med avtalen. 
 
Halne beitelag har ikke hatt en egen beitelagsavtale med fjellstyret. Halne Beitelag 
består av kun utenbygdssau og fjellstyret kan derfor bestemme om man ønsker å 
fortsette med dette innenfor statsallmenningens grenser eller ikke. Skal beitelaget 
fortsatt gis mulighet til beite må det etableres en egen avtale slik at det formelle 
kommer på plass og fjellstyret har kontroll med hvem og hva det beites med. 
Beitelaget har betalt en årlig leie på kr 400,-. Denne avtalte leien har ligget flat i 
mange år og det foreslåes en økning på beiteleien. 
 
Geitvassdalen beitelag henvendte seg til fjellstyret i fjor høst med ønske om å 
formalisere bruken av arealet fra grensa til Geitvassdalen og vest mot Eidfjord sin 
grense. Beitelaget har i alle år benyttet seg i større og mindre grad av dette arealet 
som en buffersone men det har formelt ikke foreligget en avtale på bruken. Beitelaget 
består i dag kun av bruksberettigede beitebrukere. Beitelaget signaliserer at de ikke 
har behov eller ønske om leie av husvær. 

 
Forslag til vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre viderefører gjeldene avtaler med beitelagene Lågaros, 
Lågliberget og Bjordalsdrifta for perioden 2024-2027 i tråd med eksisterende avtaler 
med følgende vilkår og justeringer: 
1. Prisen for leie av hytte settes til 2000 kr 
2. Utenbygds betaler 15 kr for hver sau pr. sesong. 
3. Avtalen med bruk av Grønenuten inngås i beitelagsavtalen og i tråd med 
utredningen i saken. 
4. Transport av ved, beising, fast tømming av do og evt. annet vedlikehold skal 
fremkomme som konkrete forpliktelser for perioden i avtalen. 
5. Avtalen med Halne beitelag formaliseres via egen avtale og vilkår som de andre 
beitelagene. Beitelaget tilbys en fastleie på kr 1000,- 
6. Geitvassdalen beitelag tilbys egen beitelagsavtale. Arealet på statsallmenningen 
benyttes ikke til ordinært beite men brukes som en buffersone mot Eidfjord grense. 
Forøvrig formaliseres avtalen på like vilkår som de andre beitelagsavtalene. 
7. Sekretæren gis fullmakt til å fremforhandle nye avtaler og skrive under disse på 
vegne av fjellstyret. 
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Referat: 
Fjellstyremedlem Jan Birger Nymoen meldte seg innhabil i saken grunnet sitt verv 
som leder i Lågliberget beitelag og avstod fra å delta i behandling av saken. 
 
Saken ble gjennomgått av sekretær på møtet, et samlet styre ønsket ryddige og like 
vilkår for alle beitelagene. Det fremkom videre forslag og enighet om justering av 
leieprisene og styret samlet seg om et forslag på kr 2500,- for hytteleie og kr 17,- i 
beiteleie for utenbygdssau. 
 
Vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre viderefører gjeldene avtaler med beitelagene Lågaros, 
Lågliberget og Bjordalsdrifta for perioden 2024-2027 i tråd med eksisterende avtaler 
med følgende vilkår og justeringer: 
1. Prisen for leie av hytte settes til 2500 kr 
2. Utenbygds betaler 17 kr for hver sau pr. sesong. 
3. Avtalen med bruk av Grønenuten inngås i beitelagsavtalen og i tråd med 
utredningen i saken. 
4. Transport av ved, beising, fast tømming av do og evt. annet vedlikehold skal 
fremkomme som konkrete forpliktelser for perioden i avtalen. 
5. Avtalen med Halne beitelag formaliseres via egen avtale og vilkår som de andre 
beitelagene. Beitelaget tilbys en fastleie på kr 1000,- 
6. Geitvassdalen beitelag tilbys egen beitelagsavtale. Arealet på statsallmenningen 
benyttes ikke til ordinært beite men brukes som en buffersone mot Eidfjord grense. 
Forøvrig formaliseres avtalen på like vilkår som de andre beitelagsavtalene. 
7. Sekretæren gis fullmakt til å fremforhandle nye avtaler og skrive under disse på 
vegne av fjellstyret. 
 
Enstemmig vedtak 
 
  

 
Sak 08/24: Høring villreinkvote 2024 
 
Saksdokument:   

2024.01.30.001.5.Hardangervidda Villreinutvalg.Kvoteforslag 2024 
 
Saksutredning: 

Hardangervidda Villreinutvalg har sendt forslag til kvote for 2024 på høring. Det 
legges opp til valdene sender svar via eget svarskjema bak på kvoteforslaget. 
Høringsfristen er satt til 15.03. Bestandssituasjonen er vurdert til å ligge under 
målsetningene i vedtatt bestandsplan og årets forslag til kvote derfor tilnærmet lik 
vedtatt kvote fra 2023: 
 
Kvoteforslaget er utarbeidet innenfor rammene av godkjent bestandsplan, ny 
bestandsvurdering og mottatte signaler fra villreinnemnda og Regjeringen mht. fokus 
på uttak av voksen bukk. Villreinutvalet forventer at kalvetilveksten i 2024 vil bli 
lavere enn vedtatt bestandsmål. For å kunne nå ønsket kalvetilvekst i 2025 anbefales 
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det ikke uttak av simle, ungdyr og kalv i 2024.Det anbefales følgende kvote, korttyper 
og tiltak: 
•Total kvote på 4.000 dyr. 
•Hele kvoten tildeles med korttypen «voksen bukk 2,5 år og eldre». 
•Jakttid fra og med 20. august til og med 22. september. 
•Dyreposisjoner gjøres tilgjengelig med 3 dagers forsinkelse. 
•Videreføre ordningen der det dispenseres fra kravet til skriftlige fellesjaktavtaler, jf. 
hjorteviltforskriften § 31. 
•Videreføre fungerende fredningssoner og vurder nye fredningssoner i andre 
områder. 
 
Det forutsettes at jegerne leverer prøve av hjerne og lymfeknuter fra alle felte dyr 
eldre enn kalv, samt registrerer opplysninger om alle felte dyr på 
www.hjorteviltregisteret.no eller appen sett og skutt. 
 
Det er ved tidspunkt for høring av kvoten ikke gjennomført noen telling. Men med tall 
fra kalvetellinger i sommer samt kjent uttak i jakta er totalbestanden vurdert til å være 
en bestandsstørrelse på 3.500(+) dyr før kalving. Dette gir en kalvetilvekst i stammen 
på ca. 1.000 kalv og en andel på ca. 900 stk. bukk 2,5 år og eldre ved jaktstart. Når 
det gjelder uttak av simle angir villreinutvalget at kalvetilveksten er for lav i 2024 i 
forhold til målsetningene i bestandsplanen slik at man må legge opp til en vekst i 
simlebestand og det er derfor ikke noe rom for uttak av simle i årets kvoteforslag. 
Den samme vurderingen er gjort med hensyn til kalv. Under fjorårets jakt var det kun 
tillatt å felle voksen bukk. Etter flere år med høyt uttak av bukk er 
gjennomsnittsalderen på bukken vesentlig redusert i bestanden. Dette gjør jakta 
utfordrende for jegerne. Men fjorårets resultat var bra med tanke på uttak av bukk og  
med tilnærmet lik bestandsstørrelse og bukkeandel i 2024 som i 2023, vurderer 
utvalget at det er lite sannsynlig at uttak av voksen bukk kan bli vesentlig større i 
2024. De forventer derimot at uttaket vil bli noe lavere.  
 
Hardangervidda villreinområde står i en vanskelig situasjon. Skrantesjuke henger 
over forvaltningen som en tung skygge og villreinen har en kondisjon og arealbruk 
som ikke er bra. Man erfarte etter fredningen i 2004 at oppbyggingen av stammen 
gikk senere enn forventet da dødeligheten var høyere sett mot kalvetilveksten ut fra 
de erfaring man hadde med en større bestand. Med gjennomføring av en jakt basert 
på kvote som foreslått vil man forvente å komme opp til målsetningene som er satt i 
bestandsplanen med en kalvetilvekst på 1400-1700 kalv i 2025.   
 
Til kvoteforslaget i 2023 gjorde fjellstyret følgende vedtak: 
 
Øvre Numedal Fjellstyre støtter villreinutvalgets forslag til kvote(pkt 1). I tillegg støttes 
fremlagt forslag til jakttid(pkt 4), tilgang til dyreposisjoner med 3 dagers 
forsinkelse(pkt 7) samt forslag om økonomisk godtgjøring fra myndighetene for 
korrekt og god datainnsamling fra jegerene(pkt 8). 
Enstemmig vedtak 
 
Det foreligger ingen signaler eller grunn til ikke å støtte forslaget fra utvalget i saken. 
Man har erfaringer med jakttid og uttak fra fjorårets jakt og et håp om at man kommer 
opp til ønsket bestandsstørrelse i 2025. 
 



 9 

 

Forslag til vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre støtter villreinutvalgets forslag til kvote for 2024. I tillegg 
støttes fremlagt forslag til jakttid samt tilgang til dyreposisjoner med 3 dagers 
forsinkelse. 

 
Referat: 
Sittende medlem i villreinutvalget Anders Eriksrud orienterte styret om behandlingen i 
villreinutvalget og grunnlag for kvoten. Det var en enighet om at bestandsplanen 
måtte legges til grunn og at kalvetilveksten måtte være styrende for kvotene 
fremover. Det fremkom ingen andre forslag til vedtak i saken, men det var bred 
enighet om at man ikke støtter forslaget ut fra et forvaltningsmessig hensyn, men av 
hensyn til smittesituasjonen man nå er i på Hardangervidda. Dette legges til som en 
kommentar på høringssvaret til villreinutvalget. 
 
Vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre støtter villreinutvalgets forslag til kvote for 2024. I tillegg 
støttes fremlagt forslag til jakttid samt tilgang til dyreposisjoner med 3 dagers 
forsinkelse. 
Øvre Numedal Fjellstyre påpeker at man ikke støtter forslaget ut fra et 
forvaltningsmessig hensyn, men av hensyn til smittesituasjonen man nå er i på 
Hardangervidda. 
 
Enstemmig vedtak 
 

 
Sak 09/24: Søknad om tillatelse til motorferdsel 
 
Saksdokument:   

2023.12.19.40.DNT Oslo og omegn.Søknad motorferdsel øvre numedal fjellstyre 
 
Saksutredning: 

Øvre Numedal Fjellstyre har fått en søknad om motorisert ferdsel fra DNT i Oslo og 
omegn. Søknaden gjelder transport av utstyr til hytta på Lågaros og stikking av løypa 
mellom Mogen og Lågaros. Det har vært litt korrespondanse i saken og etter 
opplysninger vi har fått gjelder omfanget 15 turer i forbindelse med ettersyn og 
transport til hytta på Lågaros og 4 turer i forbindelse med stikking. 
 
Det er positivt at DNT søker om tillatelse fra fjellstyret. Dette har ikke vært gjort 
tidligere etter hva man ser i arkivet av møtebøkene til fjellstyret. Fjellovens § 12 ble 
endret i 2015. Fjellstyrene har ved denne bestemmelsen fått en ny oppgave som 
omfatter rett til å forby eller redusere motorferdsel i statsallmenning. Det vil være 
viktig for fjellstyret å ha kontroll på dette i fremtiden spesielt med tanke på 
villreinhensyn og eventuell konsekvenser av forskjellige syn ut fra forslag som blir 
vedtatt eller utelatt i forbindelse med tiltaksplan og fjellstyrets vurdering knyttet til 
dette. I den konkrete saken er det ikke fremkommet transportbehov men søkt om et 
gitt antall turer til drift. Viken tilsynsutvalg har innført en begrensning i kjøringen fra 
01.03 av hensyn til villrein, forvaltningsplan setter en begrensning frem til 01.05. Det 
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vil være hensiktsmessig at tillatelsen fra Fjellstyret er begrenset til å gjelde det antall 
turer tilsynsutvalget setter i sin behandling av saken, men maks oppad til omsøkte 15 
turer pluss 4 turer i forbindelse med stikking av løype. En tillatelse fra fjellstyret 
gjelder kun for den perioden DNT får løyve fra tilsynsutvalget i Viken. 
 
Forslag til vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre gir DNT Oslo og Omegn tillatelse til motorisert ferdsel etter 
fjellovens §12. Tillatelsen er begrenset til det antall turer og tidsbegrensning som 
fastsettes av Viken Tilsynsutvalg. Begrensningen oppad settes til 15 turer mellom 
Lågaros og Mogen samt inntil 4 turer pr år til stikking på samme strekning. Tillatelsen 
gjelder for maks inntil 2 år. 

 
Referat: 
Saken ble gjennomgått på møtet. Etter praksis fra tilsynsutvalget gis det bare ettårige 
løyver i år. Fjellstyremedlemmene var enige om at tillatelsen måtte begrenses til å 
gjelde vintersesongen 2024, i tillegg var det enighet om at stikkene må fjernes innen 
01.05. De andre turistforeningene må oppfordres til å søke fjellstyret om tillatelse. 
  
Nytt forslag til vedtak: 
Øvre Numedal Fjellstyre gir DNT Oslo og Omegn tillatelse til motorisert ferdsel etter 
fjellovens §12. Øvre Numedal fjellstyret gir tillatelsen på følgende vilkår: 

- Tillatelsen er begrenset til det antall turer og tidsbegrensning som fastsettes 

av Viken Tilsynsutvalg. Begrensningen oppad settes til 15 turer mellom 

Lågaros og Mogen samt inntil 4 turer pr år til stikking på samme strekning. 

- Stikkene må tas ned og fjernes innen 01.05.2024. 

-  Tillatelsen gjelder for vintersesongen 2024. 

Vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre gir DNT Oslo og Omegn tillatelse til motorisert ferdsel etter 
fjellovens §12. Øvre Numedal fjellstyret gir tillatelsen på følgende vilkår: 

- Tillatelsen er begrenset til det antall turer og tidsbegrensning som fastsettes 

av Viken Tilsynsutvalg. Begrensningen oppad settes til 15 turer mellom 

Lågaros og Mogen samt inntil 4 turer pr år til stikking på samme strekning. 

- Stikkene må tas ned og fjernes innen 01.05.2024. 

-  Tillatelsen gjelder for vintersesongen 2024. 

Enstemmig vedtak 

 
 
 
Sak 10/24: Regnskap 2023 
 
Saksdokument:   

2024.02.12.123.URS.Balanse 2023 

2024.02.12.123.URS.Hovedbok 2023 
2024.02.12.123.URS.Resultatregnskap 
2023 
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2024.02.12.123.URS.Årsregnskap 2023 

Saksutredning: 

Fjellstyret har hatt en økning i inntektene de siste årene med tilhørende gode 
driftsresultat. Det er viktig å ha en god egenkapital for å kunne imøtekomme 
eventuelle og nødvendige utgifter knyttet til bygningsmasse som fjellstyret forvalter. I 
fjor var det budsjettert med et underskudd på kr -261500,- da man viste at inntektene 
kunne gå ned på salg av småvilt og villreinkort. I tillegg til dette var det uavklart hvor 
store utgiftene ville bli til juridisk bistand i forbindelse med jordskiftesaken på Hein. 
Årsresultatet viste et samlet underskudd på til sammen kr -428009,-. Dette er en 
differanse på kr -166509,-. Dette kan forklares med kostnadene knyttet til den 
jurdiske bistanden som var på totalt kr 172209,-. Flere av postene har en omfordeling 
med blant annet økt utgift på daglig drift og oppsyn samt kostnad knyttet til jobben på 
Vegarhovdhytta. I tillegg til en kraftig reduksjon på salg av småviltkort gikk 
omsetningen vesentlig ned på fiske i år. Mye av årsaken til dette var dårlig vær i juli 
og deler av august.  
 
Fjellstyret hadde i 2023 en omsetning på kr 1 439 378,-. Utgiftene var på kr 
1 941 840,- , dette ga et samlet driftsunderskudd på kr -428 009,-. 
 
Regnskapet skal oversendes revisor. Regnskapet kan godkjennes av styret med 
forbehold om godkjenning fra revisor. 
 

Forslag til vedtak:  
Ingen forslag til vedtak. 

 
Referat: 
Sekretær hadde en gjennomgang av årsregnskapet for styret. Det fremkom ingen 
merknader til det fremlagte regnskapet. 
 
Vedtak:  
Årsregnskapet 2023 for Øvre Numedal Fjellstyre godkjennes med forbehold om 
godkjenning fra revisor. 
 
Enstemmig vedtak 

 
Sak 11/24: Årsmelding 2023 
 
Saksdokument:   

2024.01.08.046.1.Årsmelding ØNF 2023 
 
Saksutredning: 
Fjellstyret har i 2023 hatt en aktiv drift med en del vedlikeholdsarbeid og 
gjennomføring av flere prosjekter. Fjellstyret har deltatt på både vår og høstmøte og 
det ble i tillegg arrangert jegerkafe i juni og jegerpub i desember. Det jobbes med en 
fortløpende oppgradering av hyttene. Allmenningsrommet på Grønenuten ble 
oppgradert, himlingen på Jegerbu, nye vinduer på Kolven og fundament på 
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Vegarhovdhytta.  God økonomi gir rom for oppgradering og vedlikehold av fjellstyrets 
buer og hytter. Fjellstyret behandlet til sammen 30 saker i 2023 mot 25 saker i 2022.  
 
Forslag til vedtak:  
Ingen forslag til vedtak. 

 
Referat: 
Det ble holdt en gjennomgang av årsmeldingen av sekretær. Det fremkom en feil i 
kapittelet om villreinjakta, sekretær retter opp dette før årsmeldingen sendes ut. 
 
Vedtak:  
Årsmeldingen for 2023 tas til etterretning. 
 
Enstemmig vedtak 

 
 
Sak 12/24: Budsjett 2024 
 

Saksdokument:   

2024.02.19.111.Budsjett 2024 

 

Saksutredning: 

Budsjett for 2023 legges frem med forutsetning om at det blir småviltjakt på et 
moderat nivå. Av fellingsstatistikk og takseringsresultat er det nå en nedgang i 
bestand sammenlignet med toppårene i 20 og 21. Årets kvote på villrein er lagt ut på 
høring på samme nivå som i fjor. Det budsjetteres med noe lavere kostnader på 
hyttene. Det har vært gjennomført relativt store jobber med blant annet vindusbytte 
på alle de eldste hyttene. Søknadsfristen til Grunneierfondet er utsatt i år så derfor vil 
flere prosjekt som skal omsøkes først få tilsagn til sommeren og i praksis først bli 
utført vinteren -25. Det jobbes med en vedlikeholdsplan og videre oppgradering på 
hyttene og budsjettering bør følge planen. Selv med et kraftig underskudd i fjor har 
fjellstyret en god økonomi, men budsjettet gjenspeiler en aktivitet i 2024 på et mer 
moderat nivå sammenlignet med driftsåret i 2023.  
 
Budsjettet for 2024 fremmes med et driftsresultat på kr 7000,- 
 

Forslag til vedtak:  
Ingen 
 

Referat: 
Det ble holdt en gjennomgang av forslag til budsjett. Med bakgrunn i vedtak om 
endring av møtegodtgjørelser og godtgjøring til ledere ble post 5020 endret fra kr 
15 000-> 17 000,- og posten for lønninger(5000-5010) endret fra kr 60 000,- -
>65 000,-. Dette medfører at budsjettet for 2024 fremmes med et samlet driftsresultat 
på kr 0,- 
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Vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre vedtar revidert budsjett datert 20.02.24 for 2024.  
 
Enstemmig vedtak 
 

 

Sak 13/24: Møteplan 2024 
 

Saksdokument:   
 
 
Saksutredning: 
Sekretær foreslår følgende møter, med foreløpig agenda for 2024: 

Møteplan Øvre Numedal Fjellstyre 2024   

Dato       

       

15.jan  Konstituering av nytt fjellstyre   

       

20.feb  Budsjett, rekneskap, årsmeldning- høring kvoteforslag   

       

12.mar  Småviltjakt, villreinjakta- priser 2024  

       

12-13. apr  Vårmøte Lampeland   

       

11.jun  Jegerkafe/ fjellstyremøte     

       

13-14.jun  Landsmøte- Quality airport Gardermoen    

       

28.jun  
Rødbergdagene- stand med utdeling av 
kontrollkort     

       

aug-sep  Teamsmøte ved behov    

       

29.okt  Oppsummering av jakta- mulig utsettes om tallene ikke er klare 

       

26.nov  Styremøte  

       

06.des  Jegerpub? Kombineres med styremøte    

      

 
I tillegg til dette kan det dukke opp behov for nye møter, dette avklares fortløpende.  
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Forslag til vedtak:  
Møtedatoer for 2024: 

- Tirsdag 15.01 
- Tirsdag 20.02 
- Tirsdag 12.03 
- Tirsdag 11.06 
- Tirsdag 29.10 
- Tirsdag 26.11 
- Fredag 06.12 

 
Referat: 
Forslag til møteplan ble gjennomgått og følgende endringer ble fremmet: 

Møteplan Øvre Numedal Fjellstyre 2024   

Dato       

       

15.jan  Konstituering av nytt fjellstyre   

       

20.feb  Budsjett, rekneskap, årsmeldning- høring kvoteforslag   

       

11.mar  Småviltjakt, villreinjakta- priser 2024  

       

12-13. apr  Vårmøte Lampeland   

       

11.jun  Jegerkafe/ fjellstyremøte     

       

13-14.jun  Landsmøte- Quality airport Gardermoen    

       

29.jun  
Rødbergdagene- stand med utdeling av 
kontrollkort     

       

aug-sep  Teamsmøte ved behov    

       

29.okt  Oppsummering av jakta- mulig utsettes om tallene ikke er klare 

       

26.nov  Styremøte  

       

06.des  Jegerpub? Kombineres med styremøte    

      

 
Vedtak:  
Øvre Numedal fjellstyre vedtar følgende møtedatoer for 2024: 

- Tirsdag 15.01 
- Tirsdag 20.02 
- Mandag 11.03 
- Tirsdag 11.06 
- Tirsdag 29.10 
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- Tirsdag 26.11 
- Fredag 06.12 

 
 
Sak 14/24: Eventuelt 
 
Saksdokument:   
2024.02.07.001.1.NIVA.Invitasjon til prosjekt om naturbruk og miljøendringer 
 
Saksutredning:  
 

- Informasjon fra Slepestyret 
 

- Utlysning av dugnad 2024 
Det legges opp til en noe mer begrensning i aktiviteten i 2024. Søknadsfristen 
til grunneierfondet er utsatt i år, noe som medfører at tilskudd ikke vil bli 
benyttet før i 2025.  

o Vindtetting og bytte av isolasjon og himling på Vegarhovdhytta. Etter 
oppdagelsene på Jegerbu er det grunn til å anta at vindtettingen mot 
isolasjonen mot tak på Vegarhov er lik det man oppdaget på Jegerbu. 
Det er ikke oppdaget lekkasje i taket, men konstruksjonen mot 
yttervegg er mest sannsynlig lik. Det anbefales derfor å ta igjen 
himlingen på hytta på lik lest som på Jegerbu. Jobben lyses ut på 
anbud. 

o Elsjålægeeret. Hjørnet ved oven har delvis raset ut i hytta. Dette er må 
tas i løpet av 2024. Her må det kjøres inn nødvendig utstyr og 
materialer vinterstid. Jobben gjennomføres sommer/ høst.  

 
- Forespørsel om deltakelse i NIVA prosjekt: Tilpasning og tap: naturbruk og 

matproduksjon i lys av naturtap og miljøendringer.   
 

NIVA skriver i sin invitasjon: 
NIVA vil med dette invitere til deltaking i eit forskingsprosjekt som er 
underutarbeiding til ei utlysing frå Forskningsrådet på tematikk som knytter 
seg til klima-/miljøendring, matproduksjon og helse. 
Prosjekt-idèen tek utgangspunkt i tapserfaring og sorg over klima- og 
miljøendingar – og endringar av forvaltningsregimer - og korleis dette påverkar 
enkeltindivid og lokalsamfunn som gjennom sine aktivitetar er nære på desse 
endringsprosessane. Her tenker vi at det ville vere interessant å gå inn i 
problemstillingar knytt til villreinen på Hardangervidda og korleis tilstanden til 
reinen påverkar folk sitt forhold til vidda, og kva kjensler som er i sving knytt til 
tap, identitet, verdiar, og motstand.  
Prosjektet er eit samarbeidsprosjekt som fordrar tett kontakt med 
prosjektpartnarar utanfor forskinga, som gjennom si deltaking vil vere med å 
påverke prosjektet sine planar og gjennomføring, og gjennom dette vere med 
på å gjere forskinga meir relevant for lokalsamfunna vi jobbar med.  
Vi skulle gjerne hatt med oss (eit eller fleire av) fjellstyra som partner i 
prosjektet som i så fall vi innebere at midlar blir sett av deltaking i gjennom 
prosjektperioden, samt midlar til arrangement og formidling.   
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- Villreinutvalet ber om tilbakemelding fra HG og FH om hvordan behandle 

forslag til endring av villreinutvalets vedtekter fremmet av private grunneiere / 

allmenningsberettigede.  

o Villreinutvalet forstår gjeldende vedtekter slik at alle grunneiere som er 

medlemmer av HG og/eller som er allmenningsberettigede på 

statsallmenningene på Hardangervidda, kan fremme forslag til 

vedtektsendringer for behandling på utvalets årsmøte. Mottatte forslag 

tas opp til behandling på årsmøtet slik de foreligger. Det sendes en 

henvendelse til styrene i HG og FH om de er enige i denne vurderingen 

eller om de mener forslag til vedtektsendringer må komme fra styrene i 

HG eller FH. Dvs. at innspill til vedtektsendringer fra grunneiere / 

allmenningsberettigede må kvalitetssikres og styrebehandles i HG og 

FH. Dette slik at det er styrene i HG og FH som avgjør om de vil 

fremme forslag til vedtektsendring og ordlyd i forslag til vedtektsendring. 

 

Referat: 
- Kjell Kristiansen orienterte fjellstyret om sakene som skulle opp i slepestyret. 

Enighet om å støtte tiltak for å få inn kapital til å gjennomføre resten av 

vedlikeholdet i 2024 

- Dugnadsjobbene for 2024 lyses ut. Får man ikke inn noen som ønsker å ta 

himlingen på Vegarhovd på dugnad utsettes denne til arbeidet med gulv og 

stubbloft på Jegerbu er utført. Denne jobben vurderes og ses i sammenheng 

med tilskudd etter søknad fra Grunneierfondet. 

- Fjellstyret melder en interesse tilbake til NIVA og ber om videre avklaringer i 

hva prosjektet konkret vil innebære for fjellstyret. 

- Det var en enighet om at fjellstyret støtter vurderingene og intensjonene om at 

innspill til vedtektsendringer fra grunneiere / allmenningsberettigede må 

kvalitetssikres og styrebehandles i henholdsvis HG og FH. Dette slik at 

styrene i HG og FH kan avgjøre om de vil fremme forslag til vedtektsendring 

og ordlyd i forslag til vedtektsendring.  

 
23.02.24 
Sten-Rune Jensen 


